

**Prières et autres**

**Prayers and Other**

**...Intendance**

« Mais moi, je vous dis : aimez vos ennemis et priez pour ceux qui vous persécutent... » MATTHIEU 5, 44

Aimer ses ennemis, plus facile à dire qu'à faire ! Mais, souvenez-vous, le fondement de l'intendance est la prière. Lorsque nous sommes en communication étroite avec Dieu, cela ouvre notre cœur et détourne notre attention de « moi » pour la porter sur Dieu et les autres. Cela change mon cœur et mes actions, permettant un peu plus d'empathie pour « mon ennemi ». Lorsque nous prions pour les autres, même pour nos ennemis, cela peut aussi adoucir leur cœur.

**Intentions de messes**

Vous pensez à quelqu'un? Nous vous proposons de faire demande pour des intentions de messes pour les personnes qui ont besoin ou pour les défunts. L'église vous propose de faire un don de 10\$ pour chaque intention de messes. Chèques séparés des offrandes. Passez au bureau les mercredis et vendredis entre 10h et 14h.

**Stewardship Reflections:**

“But I say to you, love your enemies and pray for those who persecute you...” MATTHEW 5:44

Love your enemies, easier said than done. But, remember, the foundation of stewardship is prayer. When we are in close communication with God, it opens our heart and it turns our attention away from “me” and moves it towards God and others. It changes my heart and actions, allowing for a little more empathy for “my enemy.” When we pray for others, even our enemies, it may soften their hearts as well.

**Mass intentions**

Are you thinking of someone? We suggest that you request Mass intentions for those in need or for the deceased. The church invites you to donate \$10 for each mass intention. Please provide a separate cheque from offerings.

Come to the office on Wednesdays and Fridays between 10 a.m. and 2 p.m.

**PRIÈRE POUR NOTRE PAROISSE**

Nous, tes enfants ici rassemblés, mettons notre confiance en toi Seigneur. Saint-Esprit guide-nous de vivre nos sacrements, d'avoir soif pour l'unité et la compassion, de répondre volontiers à Ton appel lorsque nous travaillons ensemble pour revitaliser notre paroisse, de faire preuve d'humilité, de patience et de gentillesse. Tout en établissant des relations plus solides avec Toi et ceux qui nous entourent. Amen.

**Projet de Paroisse / Brochet -St Peter Parish**

Si vous aimeriez faire un don à la paroisse St Peter de Brochet, veuillez l'envoyer à l'Archdiocèse de Keewatin-Le Pas, C.P. 270, The Pas, MB R9A 1K4 avec la note, don pour la paroisse « St Peter Parish » Si vous voulez écrire un mot pour les paroissiens, envoyez-le à l'attention de Father Francis Mondiddu, St Peter Parish au P.O. Box 9, Brochet, MB R0B 0B0

**PRAYER FOR OUR PARISH**

Lord, trusting in your grace, we your children gather together. Holy Spirit guide us To thirst for the sacraments, To hunger for unity and compassion, To respond willingly to Your call as we work together to revitalize our parish, To strive for humility, patience and kindness in building stronger relationships with You and those around us. Amen.

**Parish Project / Brochet -St Peter Parish**

If members of this parish or others would like to send a donation for the St Peter Parish in Brochet, please send it to the Archdiocese of Keewatin-LePas, Box 270, The Pas, MB R9A 1K4 with a memo « donation for St Peter Parish » If you would like to send a letter to the parishioners of St Peter Parish in Brochet, please send it to the attention of Father Francis Mondiddu, P.O. Box 9, Brochet, MB R0B 0B0

**DEBOUT!**

**Marchons avec Lui...**

**Allons vers l'autre!...**



**Conseil des Affaires Économique / Parish Finance Committee**

Pasteur / Pastor: abbé/Father Paulin Akpapupu President: Denis Fillion Diane Dupuis, Yvette Lafrenière, Kyle Pereira, Léo Leclair, Sam Madden, Roland Gagné

**ARISE!**

**Walk alongside Him...**

**Reach out to others!...**

Téléphone: 204-433-7438  
Prêtre: abbé Paulin Akpapupu  
Numéro d'urgence: 204-899-5609  
Courriel: admin@paroissesaintpierre.org  
SiteWeb: [www.paroissesaintpierre.org](http://www.paroissesaintpierre.org)  
Secrétaire: Rachelle Edmunds

Heures du bureau:  
mercredi et vendredi de 10h à 14h

C.P. 290- 448 rue Joubert St-Pierre-Jolys, MB R0A 1V0

**Conseil Paroissial de Pastorale / Parish Pastoral Committee**

Pasteur / Pastor: Father/abbé Paulin Akpapupu  
President: Denis Foidart Secrétaire: Katina Collette Daniel Malo  
Orlando Morgado, Murielle Bugera Elizabeth Pereira

**Intentions de messes / Mass Intentions**

7<sup>e</sup> dimanche du temps ordinaire / 7th Sunday of Ordinary Times

Day	Date	Time	Notes
SAM/SAT	Feb 18 fév	16H30 /4:30 PM	<b>BAPTÊME:</b> Jorge Denis Joseph Rempel fils de Colleen Raffard et Kyle Rempel †Edna Fontaine Lemoine par Gilbert & Emma
DIM/SUN	Feb 19 fév	<b>8H00 /8:00 AM</b>	<b>EN</b> †Martin Peña par Pascal Tymchen & family
		<b>11H00 / 11:00 AM</b>	
LUN/MON	Feb 20 fév	Privée	†Jacques Préfontaine , offrande de la quête
MAR/TUES	Feb 21 fév	9H00/9:00 AM	†Eugène & Cécile Malo par Raynald & Gracia Bertrand
		<b>ADORATION 15h00 à 19h00 / 3:00 to 7:00 p.m.</b> Recevez la bénédiction de notre Seigneur la dernière heure de l'adoration à 18h00 / Receive blessings from our Lord on the last hour of Adoration at 6:00 p.m.	<b>EN</b> Mass following Adoration
MER/WED	Feb 22 fév	<b>20H00 /8:00 PM</b>	<b>EN Mercredi des cendres / Ash Wednesday</b> †Parents défunts Rouire par Joseph & Francine Rouire
JEU/THURS	Feb 23 fév	9H00 / 9:00 AM	
		10H00 / 10:00 AM	MANOIR: Actions de grâces pour Rose Joubert et famille
VEN/FRI	Feb 24 fév	9h00 / 9:00 AM	
		10H45 / 10:45 AM	REPOS: 61e anniversaire de mariage pour Arthur et Céline Laroche
		19H00 / 7:00 PM	<b>Chemin de Croix / Stations of the Cross</b>
SAM/SAT	Feb 25 fév	16H30 /4:30 PM	†Eugène & Yvonne Bertrand par Raynald & Gracia Bertrand
DIM/SUN	Feb 26 fév	<b>8H00 /8:00 AM</b>	<b>EN</b>
		<b>11H00 / 11:00 AM</b>	Parents défunts Bernard par Joseph & Francine Rouire

<b>FÉVRIER 2023</b>	<b>ILLUMINATION DE L'ÉGLISE/of Church: En mémoire de / Memory of Darcy Sabourin par sa famille</b>
	<b>LA CROIX/Cross: en mémoire de Liane Préfontaine par André Préfontaine</b>
	<b>LES CLOCHES/Church bells: Intentions personnelles par Gilbert &amp; Emma—Personal Intentions</b>
	<b>LAMPE DU SANCTUAIRE/Sanctuary Lamp: return of those who have fallen away from the faith by Dorothy &amp; Paul Bilodeau</b>

## CONSEIL PASTORAL PAROISSIAL

### Les sept sacrements de l'Église- Catéchisme de l'Église catholique

Le sacrement de la pénitence et de la réconciliation  
La réconciliation avec l'Église

Au cours de sa vie publique, Jésus n'a pas seulement pardonné les péchés, mais il a aussi manifesté l'effet de ce pardon : il a réintégré les pécheurs pardonnés dans la communauté du Peuple de Dieu dont le péché les avait éloignés, voire exclus. Un signe remarquable en est le fait que Jésus reçoit les pécheurs à sa table, un geste qui exprime de manière étonnante à la fois le pardon de Dieu et le retour au sein du peuple de Dieu.

En transmettant à ses apôtres son propre pouvoir de pardonner les péchés, le Seigneur leur donne aussi l'autorité de réconcilier les pécheurs avec l'Église. Cette dimension ecclésiale de leur tâche s'exprime notamment dans les paroles solennelles du Christ à Simon-Pierre : "Je te donnerai les clés du royaume des cieux, et tout ce que tu lieras sur la terre sera délié dans les cieux." "L'office de lier et de délier qui fut donné à Pierre fut également attribué au collège des apôtres unis à son chef."

Les mots lier et délier signifient : quiconque vous excluez de votre communion, sera exclu de la communion avec Dieu : quiconque vous recevez à nouveau dans votre communion, Dieu l'accueillera à nouveau dans la sienne. La réconciliation avec l'Église est inséparable de la réconciliation avec Dieu.

### Maisonnées de foi - Témoignage...

« À Saint-Malo, notre pasteur et les membres du CPP et du CAE avons compris que la promotion la plus efficace pour les Maisonnées de foi, était que les leaders de la paroisse en commencent une et c'est ce que nous avons fait. Moi, lors de ma première maisonnée de foi, j'ai vécu un moment de partage de foi émotionnel. J'avais des larmes qui coulaient. Ce fut une belle expérience de fraternité chrétienne qui s'est terminée dans la joie et j'ai déjà hâte à la prochaine. » Gisèle Maynard, présidente du CPP, Paroisse Saint-Malo

« Lors de ma rencontre de Maisonnée de foi avec des paroissiens, j'ai appris à mieux comprendre ce que Jésus veut dire lorsqu'il dit : "Quand deux ou trois sont réunis en mon nom, je suis là, au milieu d'eux" (Mt 18, 20). Jésus était vraiment présent parmi nous et Il me parlait personnellement à travers sa Parole, à travers d'autres personnes du groupe, et même en silence. » L'abbé Paul Nguyễn, curé de la paroisse Saint-Malo



- Inscrivez-vous

## PARISH PASTORAL COUNCIL

### The Seven Sacraments of the Church- Catechism of the Catholic Church

The Sacrament of Penance and Reconciliation  
Reconciliation with the Church

During his public life Jesus not only forgave sins, but also made plain the effect of this forgiveness: he reintegrated forgiven sinners into the community of the People of God from which sin alienated or even excluded them. A remarkable sign of this is the fact that Jesus receives sinners at his table, a gesture that expresses in an astonishing way both God's forgiveness and the return to the bosom of the People of God.

In imparting to his apostles his own power to forgive sins the Lord also gives them the authority to reconcile sinners with the Church. This ecclesial dimension of their task is expressed most notably in Christ's solemn words to Simon Peter: "I will give you the keys of the kingdom of heaven, and whatever you bind on earth shall be loosed in heaven." "The office of binding and loosing which was given to Peter was also assigned to the college of the apostles united to its head."

The words *bind and loose* mean: whomever you exclude from your communion, will be excluded from communion with God: whomever you receive anew into your communion, God will welcome back into his. *Reconciliation with the Church is inseparable from reconciliation with God.*

### House of Faith - Testimony...

"In St. Malo, our pastor and members of the PPC and ACE realized that the most effective promotion for House of Faiths was for the leaders of the parish to start one, and that's what we did. I, for one, had an emotional faith-sharing moment during my first faith house. I had tears flowing. It was a beautiful experience of Christian fraternity that ended in joy and I am already looking forward to the next one. Gisele Maynard, PPC Chair, St. Malo Parish

"During my House of Faith meeting with parishioners, I learned to better understand what Jesus meant when he said: "When two or three are gathered in my name, I am there in their midst" (Mt 18:20).

Jesus was truly present among us and He spoke to me personally through His Word, through other people in the group, and even in silence." Father Paul Nguyễn, pastor of Saint-Malo Parish



Please register

**Chemin de la Croix:** Durant le temps de Carême, venez pour le chemin de la Croix chaque vendredi à 19h00, format bilingue.

**Premier vendredi du mois:** Il y aura Adoration et Confession de 18h00 à 19h00. Chemin de la Croix de 19h00 à 19h30 et la messe à 19h30.

### Réflexions sur le mariage

Prenez le temps cette semaine d'écrire à votre époux/épouse un petit mot d'amour ou un courriel et décrivez-lui quelque chose que vous appréciez chez lui.

**Reçus d'impôts:** Les reçus sont prêts à prendre à l'église.

**Charitable receipts are ready to be picked up at the church.**

## PART À DIEU / OFFERINGS

JAN 2023	8 997 \$	JAN 2022	8 063 \$
Feb 05 fév	1 503 \$	Feb 12 fév	2 507 \$
Feb 19 fév		Feb 26 fév	

« Dieu aime celui qui donne avec joie » 2 Cor 9:7

## Coin des enfants Children's Corner

Find all ten words:

Jesus  
Lent  
Ash  
Wednesday  
Dust  
Prayer  
Alms  
Fasting  
Sacrifice  
Purple

W	J	E	P	S	A	C	T	A	P
E	Q	L	L	U	F	A	W	L	R
D	J	G	E	O	R	V	R	M	A
N	E	A	F	N	V	P	C	Q	Y
E	P	R	R	I	T	E	L	W	E
S	A	C	R	I	F	I	C	E	R
D	U	S	T	F	W	Y	R	Z	N
A	R	Y	H	V	A	L	M	S	D
Y	Z	B	J	E	S	U	S	H	U
Z	J	F	A	S	T	I	N	G	F

Unscramble these Lenten Words

TRYFO YASD \_\_\_\_\_

HSESA \_\_\_\_\_

NLTE \_\_\_\_\_

TISFGNA \_\_\_\_\_

One thing I can do during Lent to bring me closer to God...

**Way of the Cross:** During Lent, come for the Way of the Cross every Friday at 7:00 pm, bilingual format.

**First Friday of the month:** There will be Adoration and Confession from 6:00 to 7:00 pm. Way of the Cross from 7:00 to 7:30 pm and Mass at 7:30 pm.

### Marriage Tips

Take some time this week to write your spouse a short love note or email and describe something you appreciate about him or her.

## Réunions

**Première Communion:** La première rencontre pour les sessions sur le sacrement eucharistique aura lieu ce jeudi 23 février à 19h à l'église en anglais. Apportez une copie du Certificat de Baptême. La réconciliation aura lieu durant la semaine sainte. Les jeunes auront leurs première communion à Pâques

## Meetings

**First Communion:** The first session for the Eucharist Sacrament will be held this Thursday, February 23 at 7:00 p.m. at the Church. Please bring a copy of the Baptismal Certificat. The children who followed the Reconciliation Sessions will do their first reconciliation during Holy Week. The children will have their first communion on Easter Day.

Ta Parole, Seigneur, est vérité, et ta loi, délivrance.  
Your word, Lord, is truth, and your law is deliverance.